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Menza není malá, ať zvětší učebny 
 
Nové budovy polytechniky budou stát stamiliony. Projekt ale teprve míří na stavební úřad 
 
Jihlava - Bundu nebo kabát pověsí na věšák na chodbě. A hned vyrazí k okénku pro jídlo. 
„Vysokoškolská menza mně osobně zatím vyhovuje. Myslím, že ta chvilka čekání na oběd 
nevadí,“ odpověděla včera v jídelně jihlavské polytechniky studentka Pavla Rambousková. 
Zrovna včera byl podle jídelního lístku polytechniky možný výběr ze dvou jídel: buď 
zapečený vepřový plátek, nebo halušky. Studenti zaplatí za oběd 30 korun, cizí strávníci 58 
Kč. 
Lidé z vedení jihlavské vysoké školy mají představy o dalším rozvoji polytechniky. Jde o 
výstavbu nových budov. 
Vše je však o mnohamilionových investicích. Menza by byla jednou z nich. I když asi ne 
prioritní. 
„Spíš by to chtělo nějakou učebnu navíc,“ přimlouvala by se Pavla Rambousková, která v 
Jihlavě studuje obor finance a řízení. 
„Na prvním místě bychom stavěli zřejmě aulu. Vybudování knihovny je pak jako druhá 
etapa,“ přiblížil rektor Vysoké školy polytechnické Ladislav Jirků. Menza by přišla na řadu až 
v následující etapě. Aula by odhadem přišla na 120 milionů korun, knihovna na čtyřnásobek. 
Polytechnika funguje v budově mezi jihlavským autobusovým nádražím a zimním stadionem. 
Původně to byl soud (od roku 1906). V roce 1965 byla budova přestavěna na pedagogický 
institut. V 70. letech tam pak sídlila Vysoká škola zemědělská Brno. 
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Vysoká škola polytechnická funguje v budově někdejšího soudu od roku 2005. „Stávající 
prostory už pro potřeby polytechniky nevyhovují,“ tak zní jeden z hlavních motivů, proč se v 
Jihlavě pouštět do nových vysokoškolských staveb. 
„Snáze bychom asi sehnali peníze na aulu než na knihovnu,“ přemítal včera rektor Ladislav 
Jirků. O penězích se podle něj začne asi více mluvit až po květnových volbách do Poslanecké 
sněmovny. Jihlava to nemá v konkurenci mnoha tuzemských vysokých škol snadné. I jiné 
instituce chtějí stavět nové kampusy a pavilony. 
„Jednání o financování našeho záměru od listopadu, kdy jsme spolu hovořili, nepokročilo. Je 
to vzhledem ke krizi na dlouhé lokte,“ uvedl rektor Jirků. V přípravě je nyní dokumentace pro 
územní a stavební povolení. 
Všichni také čekají, co bude po volbách. A mají na mysli hlavně uspořádání na ministerstvu 
školství. Ministerstvo určí, kam hlavně budou putovat toky státních peněz. 
Přednost v dotacích mívají školy, které nabízejí doktorandské programy. V Jihlavě je zatím 
pouze tříleté bakalářské studium, není tam zatím ani pětileté magisterské. 
„A zavést navazující doktorandské studium není jen tak,“ poznamenal Ladislav Jirků. Jen 
start „nižšího stupně vzdělání“ – magisterského studia – je podle něj reálný tak za tři až pět 
let. 
„Myslím, že školu by stálo za to v některých ohledech rozšířit. Jedna počítačová učebna třeba 
přibyla, ale pořád je to málo,“ soudí studentka polytechniky Renata Nováčková. „A větší by 
mohl být i bufet,“ dodala. Obrázky nové polytechniky vypadají futursticky – například hodně 
barevná fasáda budovy knihovny v areálu bývalé nemocnice, ale i spojovací krček knihovny s 
případnou novou aulou. 



Zda něco takového v Jihlavě vyroste, zatím vůbec není jisté. S budovami tohoto typu nicméně 
jihlavský územní plán počítá. 
Na polytechnice nyní studuje přes 2 500 studentů. Tento týden ve středu měli někteří 
absolventi promoce. Promovali posluchači z oborů počítačové systémy, cestovní ruch a 
finance a řízení. Absolventi buď nastoupí do praxe, nebo pokračují ve studiu na jiných 
vysokých školách v navazujících magisterských programech. 
 
*** 
 
* Přístavby školy 
 
Menza Jídelna by se skládala ze dvou částí. Ze staré, která teď funguje ve stávající budově 
polytechniky. Přístavba by navazovala. Provoz by měl kapacitu 250 míst. Novinkou by byla 
například minutková kuchyně s odpoledním provozem či bufet. Aula a výukové centrum 
Budovu s přednáškovými sály by přistavěli ke stávající budově vysoké školy na 
severovýchodní straně. S novou knihovnou v areálu bývalé nemocnice ji má spojovat mostek 
vedoucí nad Tyršovou ulicí a dál přes území areálu bývalého špitálu. Aula by měla kapacitu 
přibližně 330 míst. Vysokoškolská knihovna Nejdražší zamýšlená stavba by vyrostla na 
území bývalé nemocnice. Sousedil by s ní i parčík s vodní plochou. Samotná knihovna je 
pětipodlažní objekt s jedním podzemním a čtyřmi nadzemními patry. V objektu by byly 
například i nová katedra strojírenství a učebny. Hlavní vstup navrhl architekt z Fritzovy ulice. 
zdroj: společnosti Fortis a Enving 
 
Foto popis| NOVÁ POLYTECHNIKA. Taktomá podle architekta vypadat budova s aulou. 
Most vede do knihovny. 
Foto autor| STUDIE: FORTIS JIHLAVA 
 
Foto popis| ZA 30 KORUN. Jídelní lístek menzy polytechniky včera nabízel zapečený 
vepřový plátek, nebo halušky. 
Foto autor| FOTO: MAFA – ANNA VAVRÍKOVÁ 
 
Regionální mutace| Mladá fronta DNES - českomoravska vrchovina  
 


